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Zápis z jednání Komise životního prostředí a odpadového 
hospodářství  

 
 

Zápis č. 2/ 2020 

Termín : 17.6.2020, 17.00 hod 

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95, 250 82  Úvaly 

Rozdělovník : členové komise 

Přítomní členové  : Mgr. Jaromíra Borecká, Josef Polák, Miloslav Kolařík, Petr Urban, 
Oldřich Bakos, Ing. Jindřiška Pilná, Ph.D., Zuzana Arazim Dolejší, 
Jan Grünwald,  
 

Hosté  : Ing. Renata Stojecová,  
 

Omluveni : Ph.D., Dr. Vítězslav Pokorný, Mgr. Jan Špaček, Robin Duspara 

Zapisovatel : Daniela Jahnová  

 
Stav přítomných  
 
V 17.00 hod bylo přítomno 6 členů komise životního prostředí a odpadového 
hospodářství, zasedání bylo oficiálně zahájeno.  
 
Program jednání   
 
Paní Mgr. Jaromíra Borecká, jako předsedkyně komise zahájila jednání komise životního 
prostředí a odpadového hospodářství. V tuto chvíli bylo přítomno 6 členů komise 
životního prostředí a odpadového hospodářství. Komise je usnášeníschopná a Mgr. 
Jaromíra Borecká přivítala členy komise a seznámila přítomné členy komise 
s programem jednání pro komisi životního prostředí a odpadového hospodářství. 
 
bod 

č. 
Předmět 

  
1. 
 
 
2. 
 
 
 
3. 
 

Ukončené projekty: otevření nového Parku Úvaly Vinice, Park Úvaly Vinice 
– dosadba, otevření nového Sběrného dvora – Úvaly, Nachlingerův park – 
následná péče, revitalizace parkové plochy na ulici Jiráskova,  

Probíhající projekty: Zasakovací pás Horoušánky - dosadba, výsadba 
remízků v poli (směr na Tlustovousy), rekonstrukce rybníka Lhoták a 
Horního Úvalského rybníka, informace ohledně nepovolené cyklostezky 
v lese u rozhledny, Městské lesy – příkazní smlouva,  

Plánované projekty: výsadba ulice 5. května, výsadba ulice Škvorecká, 
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4. 

výsadba nového Sběrného dvora – Úvaly, výsadba zeleně před Billa 
prodejnou, výsadba lokality Nad Koupadlem.  

Ostatní   

 
Příchod v 17:05 hod. Ing. Jindřiška Pilná. 
 
V tuto chvíli je přítomno 7 členů komise životního prostředí a odpadového hospodářství. 
Komise je usnášeníschopná. 
 
Byl zahájen program jednání komise životního prostředí a odpadového hospodářství. 
 
Příchod v 17:15 hod. Jan Grünwald. 
 
V tuto chvíli je přítomno 8 členů komise životního prostředí a odpadového hospodářství. 
Komise je usnášeníschopná. 

1. Ukončené projekty: otevření nového Parku Úvaly Vinice, Park Úvaly Vinice – 
dosadba, otevření nového Sběrného dvora – Úvaly, Nachlingerův park – následná 
péče, revitalizace parkové plochy na ulici Jiráskova,  

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 1 a předala slovo paní 
Stojecové.  
 
Otevření nového Parku Úvaly Vinice: 

Paní Stojecová informovala členy komise, že dne 1.6.2020 byl pro veřejnost 
oficiálně otevřen Park Úvaly Vinice.  

Informace o projektu, včetně projektové dokumentace jsou uveřejněny na 
webových stránkách města Úvaly.  
 
Diskuse: 
P. Bakos:  Opět připomněl úpravu cesty od rozhledny k parku. Cesta není vhodná pro 
rodiny s kočárky.  
Pí. Stojecová: Pan starosta zajistil ve spolupráci s panem Hovorkou úpravu cesty.  
P. Urban: Viděl, jak jezdí auta až k rozhledně.  
P. Polák: Bude zde umístěna závora. Závoru tam umístí Technické služby. 
P. Bakos: Upozornil, že se pod parkem trhá svah. 
Pí. Stojecová: Technické služby dostaly za úkol svah zpevnit.  
Pí. Pilná: Dotazovala se, jak to vypadá s odpady v parku, které prosakují na povrch. 
P. Borecká: Informovala, že tam již roste tráva a sklo je vysbíráno.  
 
Park Úvaly Vinice – dosadba: 

Dosadbu parku realizovala společnost Realizace zeleně Dřevčice s.r.o., a to dle 
projektové dokumentace pana Ing. Lukáše Štefla. V rámci tohoto projektu již byla 
realizována jedna zakázka firmou OK Garden s.r.o. V parku byly vysázeny javory, hlohy a 
keře (trnka, krušina, svída, kalina, dřín). Schválené náklady na realizaci celého projektu 
jsou 1 850 000,- Kč s 95ti procentním příspěvkem Středočeského kraje.    
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Otevření nového Sběrného dvora – Úvaly: 
Město Úvaly otevřelo dne 2. 6. 2020 nový sběrný dvůr, který je umístěn na 

pozemku parc.č. 3957/32 v Úvalech u Prahy (směr Přišimasy). Sběrný dvůr se skládá 
z otevřeného přístřešku pro kontejnery, zděné budovy skladu, manipulační plochy a 
buňky. U vjezdu je umístěna mostová váha, na které budou přijaté odpady váženy. Na 
vážení menších odpadů bude sloužit decimální váha. 
Zařízení je určeno ke sběru odpadů od občanů obce Úvaly, jiné nepodnikající fyzické 
osoby, fyzické osoby podnikající a právnické osoby. Do sběrného dvora bude přijímán 
odpad vznikající na území města Úvaly, ale také okolních blízkých obcí. Ve sběrném 
dvoře bude shromažďován tříděný odpad (plasty, papír, sklo, tetrapaky, kovy), dále textil, 
elektrozařízení a pneumatiky. Občané zde mohou odložit také odpady stavební suti, 
velkoobjemový odpad, nebezpečný odpad (barvy, oleje rostlinné i motorové apod.). 
Odpady budou na sběrném dvoře ručně dotříděny na jednotlivé druhy a umístěny do 
odpovídajících shromažďovacích prostředků. K dispozici bude ruční lis na papír 
(mechanický paketovací lis) a štěpkovač (motorový nožový drtič) na úpravu velikostí větví 
a dřeva, tedy materiálu, který se stává biologicky rozložitelným odpadem.  
Dále budou ve sběrném dvoře zpětně odebírány výrobky v režimu zpětného odběru 
zářivky, výbojky, baterie a akumulátory, elektrická a elektronická zařízení.  
Provozní doba zařízení je v pracovních dnech úterý 14,00 – 18,00, středa a pátek od 
13,00 – 17,00 hod., o víkendu v sobotu od 8,00 – 16,00 hod. Jedná se o zkušební provoz, 
který se po třech měsících vyhodnotí. Po skončení pracovní doby je areál uzavřen.  

Informace o projektu, včetně projektové dokumentace jsou uveřejněny na 
webových stránkách města Úvaly.  
 
Diskuse:  
P. Bakos: Dotazoval se na krátkou otevírací dobu.  
P. Pokák: Momentálně probíhá zkušební provoz, který se po třech měsících vyhodnotí. 
Poté bude aktualizován provozní řád.  
Pí. Borecká: Na co se používá štěpka ze sběrného dvora?  
Pí. Stojecová: Štěpka je bioodpad.  
 
Nachlingerův Park – následná péče: 

V Nachlingerově parku byly nahrazeny uschlé borovice za novou výsadbu -  8 ks 
javoru, 3 ks habru a 3 ks ořešáku. 

Výsadbu stromů provedla společnost Realizace zeleně Dřevčice s.r.o. Stromy byly 
vysázeny v lednu 2020 a cena za výsadbu stromů činila 119 487,86,- Kč. 

Dne 6.5.2020 byla provedena společností JIB s.r.o. rozvojová péče, a to částečné 
pletí, kypření, hnojení a kontrola kotvících prvků. V roce 2021 provede společnost JIB 
s.r.o. poslední rozvojovou péči.  
 
Revitalizace parkové plochy na ulici Jiráskova: 

Revitalizaci parkové plochy na ulici Jiráskova realizovala společnost ZAHRADNÍ 
ARCHITEKTURA TÁBOR s.r.o. Pan Ing. Lukáš Štefl měl výhrady k  ošetření stromů a 
k ostříhání keřů. Byly provedeny jarní práce. Dne 20.3.2020 provedl certifikovaný 
arborista u lípy odlehčení v tlakové vidlici a dne 2.4.2020 zmlazení tavolníku.  

Společnost ZAHRADNÍ ARCHITEKTURA TÁBOR s.r.o. má dle smlouvy o dílo pouze 
36 měsíců záruku na dílo a nemá rozvojovou péči. O park se stará zahradník města pan 
Filip Drsek a trávu sekají Technické služby.  
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Informace o projektu, včetně projektové dokumentace jsou uveřejněny na 
webových stránkách města Úvaly.  
 
Text usnesení č. 10/2020 Výsledek hlasování 
Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 
bere tento bod programu na vědomí. 
  
Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 
Zdržel se 0 

 
2. Probíhající projekty: Zasakovací pás Horoušánky - dosadba, výsadba remízků v 

poli (směr na Tlustovousy), rekonstrukce rybníka Lhoták a Horního Úvalského 
rybníka, informace ohledně nepovolené cyklostezky v lese u rozhledny, Městské 
lesy – příkazní smlouva 

 
Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 2 a předala slovo paní 

Stojecové. 
 
Zasakovací pás Horoušánky – dosadba:  

V rámci jarní výsadby ovocných stromů do remízků mezi městem Úvaly a obcí 
Tuklaty, byla zrealizována i výsadba třešní a švestek podél zasakovacího pásu 
Horoušánky. Výsadba proběhla prvořadě z ekologických důvodů, jako je zvýšení 
krajinotvorné funkce, zasakovacích schopností pásu a zvýšení biodiverzity. Dále pak pro 
zvýšení potravní nabídky ptactvu i zvěři, sídelních možností a v neposlední řadě i zvýšení 
estetické a rekreační funkce krajiny. 
 
Výsadba remízků v poli (směr na Tlustovousy): 

Výsadba proběhla s cílem vytvořit původně propojovací pás mezi městem Úvaly a 
obcí Tuklaty. Záměr však z hlediska majetkových poměrů nemohl být realizován v celé 
délce. I tak bylo přistoupeno k výsadbě 120 ks ovocných stromů (třešní a švestek), jako 
remízku v polích pro zvýšení ekologické hodnoty krajiny rozčleněním velkých půdních 
bloků zemědělské krajiny a jako počátek záměru možnosti pěšího propojení těchto dvou 
sídel.  
 
Diskuse:  
P. Bakos:  Proč jsou vysázeny pouze ovocné stromy? 
Pí. Stojecová: Jedná se o zvýšení potravinové nabídky pro ptactvo a ovocné stromy se 
hodí do krajiny. V minulosti byly často vysazovány celé ovocné aleje, jako propojovací 
cesty mezi obcemi. 
P. Urban: Duby byly již v minulosti odsouhlaseny komisí životního prostředí. 
P. Bakos:  Také se přiklání k výsadbě dubů.   
 
Rekonstrukce rybníka Lhoták a Horního Úvalského rybníka: 

Městský úřad Brandýs nad Labem – Stará Boleslav vydal dne 15.5.2020 
rozhodnutí o povolení rekonstrukce Horního Úvalského rybníka. Jedná se o obnovu 
původní nádrže, zajištění bezpečnosti a spolehlivosti opravou hráze a zabezpečení 
bezpečného převedení povodňových průtoků bezpečnostním přelivem. 

Povolení na rekonstrukci rybníka Lhoták je v současné době v procesu.  
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Informace ohledně nepovolené cyklostezky v lese u rozhledny: 

Město Úvaly obdrželo podnět občana města, a to ohledně rozjíždění a 
nepovolených úprav lesních cest. Pachatel, který byl přistižen, se k trestnému činu 
nepřiznal.  

Proběhla kontrola z inspekce a výsledkem bylo, aby město Úvaly uveřejnilo na 
úřední desku informaci, že se v lese nemají dělat podobné věci a může být udělena 
pokuta. 
 
Diskuse: 
P. Urban: Navrhuje dát do lesa kamery.  
Pí. Stojecová: Jízda na kole je cyklistům povolena již ve vytvořených dunách.  
Pí. Borecká: Myslím, že má smysl umístit v lese informační cedule a vymezit území, kde 
můžou cyklisté bezpečně jezdit. 
P. Urban: Bylo by dobré napsat článek do Života Úval, aby se lesy neničily.   
Pí. Stojecová: Můžeme se spojit s městské policie, aby do lesa byla umístěna fotopast.  
P. Bakos: Prosí informovat školu, aby děti v lese neničily nálety. 
Pí. Borecká: Prosí oslovit školu, a to družinu a také zařadit téma do hodiny biologie, aby 
děti věděly, co z náletů vyroste.   
P. Urban: Bylo by dobré umístit kolíky k jednotlivým náletům. 
Pí. Stojecová: se domluvila s panem Bakosem, aby vybral nálety a umístil tam kolíky 
nebo dal chráničky. Chráničky jsou k dispozici na odboru životního prostředí. 
 
Městské lesy – příkazní smlouva:  

Byla podepsána příkazní smlouva s Českou zemědělskou univerzitou v Kostelci 
nad Černými lesy. Česká zemědělská univerzita se bude starat nově o městské lesy: 
- obnovovat lesy 
- provádět nezbytná opatření k předcházení a zabránění působení škodlivých činitelů na 
lesy, 
- provádět bezodkladná opatření k odstranění mimořádných okolností a 
nepředvídatelných škod v lesích a pro zmírnění jejich následků, 
- navrhovat nezbytná opatření, aby lesní porosty v lesích nebyly nepřiměřeně 
poškozovány zvěří, 
- navrhovat nezbytná opatření ke zvýšení odolnosti lesů a jejich stability, 
- provádět těžbu podle schváleného LHP nebo LHO a jejich stability. 

Paní Stojecová se spojí s panem Macháčkem a domluví kontrolu v lese.  
 
Diskuse: 
P. Bakos a p. Urban by se rádi zúčastnili kontroly lesa s panem Macháčkem. 
Pí Stojecová: Bude informovat pana Bakose a pana Urbana o termínu kontroly lesa.   
Pí. Stojecová: V roce 2021 bude nová hospodářská osnova.  
 
Text usnesení č. 11/2020 Výsledek hlasování 
Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 
bere tento bod programu na vědomí.  
  
Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 
Zdržel se 0 
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3. Plánované projekty: výsadba ulice 5. května, výsadba ulice Škvorecká, výsadba 
nového Sběrného dvora – Úvaly, výsadba zeleně před Billa prodejnou, výsadba 
lokality Nad Koupadlem.  

Paní Borecká na úvod seznámila členy komise s bodem č. 3 a předala slovo paní 
Stojecové.  
 
Výsadba ulice 5. Května – budou zde vysázeny javory, traviny a kvetoucí trvalky. 
Výsadba ulice Škvorecká - budou zde vysázeny hlohy – celkem 8 ks.   

Zakázku na výsadbu obou ulic vyhrála společnost Realizace zeleně Dřevčice s.r.o. 
Ulice 5. května je již osázena a ulice Škvorecká bude osázena do konce měsíce srpna.  
 

Informace o projektu, včetně projektové dokumentace jsou uveřejněny na 
webových stránkách města Úvaly.  
 
Diskuse:  
P. Polák: Informoval, že v ulici 5. května bude místo mřížek kolem stromů dosypán štěrk.  
 
Výsadba nového Sběrného dvora – Úvaly: 

Výsadbu sběrného dvora zrealizuje společnost Realizace zeleně Dřevčice s.r.o. za 
celkovou předpokládanou cenu ve výši 292 417,24 Kč bez DPH. Termín pro provedení 
díla je stanoven do 30.11.2020. Jedná se o výsadbu 15 ks stromů – akáty, javory, 
borovice, jerlín a doplňkové keře.  
 
Výsadba zeleně před Billa prodejnou 

Město Úvaly obdrželo finanční dar od společnosti RP Úvaly s.r.o. ve výši 50 000,- 
Kč pro účely zlepšení životního prostředí v městském parteru. Pan Drsek se bude snažit 
za darované peníze vysázet hlohy a kvetoucí keře.   
 
Výsadba lokality Nad koupadlem: 

Bylo zahájeno výběrové řízení na ozelenění lokality Nad koupadlem. Odbor 
životního prostředí obdržel návrh na výsadbu ve výši 555 712,- Kč bez DPH.  Rada města 
rozhodla, že bude projektová dokumentace na výsadbu lokality Nad koupadlem 
přepracována panem Ing. Lukášem Šteflem za celkovou výsadbu do 250 000,- Kč.   
 
 
Text usnesení č. 12/2020 Výsledek hlasování 
Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 
bere tento bod programu na vědomí.  
  
Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 
Zdržel se 0 
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4. Ostatní   

Pohádková cesta lesem za pořádkem:  

Jedná se o naučnou stezku, kterou realizuje společnost CENTRA a.s.  V současné 
době probíhají dokončovací práce a dílo bude předáno v srpnu.   

Informace o projektu, včetně projektové dokumentace jsou uveřejněny na webových 
stránkách města Úvaly.  

- Dále paní Borecká informovala, že byla spuštěna akce chodníky bez chemie. 
Občané si mohou adoptovat ulici, o kterou se mohou starat a odplevelit. Bylo by 
dobré uveřejnit informaci o postupu, jak adoptovat ulici v Životě Úval. 

- Paní Borecká dále prosím uveřejnit seriál o zeleni ve městě, aby byli občané 
informování o tom, jaké rostliny rostou v různých lokalitách města. 

- Pan Bakos se dotazoval na rekonstrukci Mlýnského rybníka. Paní Stojecová 
sdělila, že se v současné době v této věci nic neděje.  

- P. Urban sdělil, že po cyklotriálu je zdevastovaný les. Prosím, aby byl uveden 
organizátory do původního stavu. 

- P. Urban informuje, že ve Škvorecké oboře je vyrvaná a rozbitá lavička. Prosí 
informovat Technické sužby.  

- P. Bakos se dotazoval na revitalizaci Výmoly – dle informací pana Kamenického 
z Povodí Labe, s.p. je projektová dokumentace ve stádiu příprav ke stavebnímu 
povolení. V současné době Povodí Labe, s.p. vykupuje majetky od ostatních 
vlastníků tak, aby mohlo celou akci zrealizovat ve svém vlastnictví dle podmínek 
dotace.  

  

Text usnesení č. 13/2020 Výsledek hlasování 
Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 
bere tento bod programu na vědomí. 
  
Pro 8 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 
Zdržel se 0 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 18:55 hod.  
Zapsala: Daniela Jahnová 
Ověřila:  Mgr. Jaromíra Borecká  


